
Z A P I S N I K 
sa 51. sjednice Odbora za prosvjetu, nauku, kulturu i sport Skupštine Crne Gore, 

koja je održana 17. februara 2015. godine 

Sjednica je počela u 10 sati. Sjednicom je predsjedavala mr Branka Tanasijević, predsjednica 

Odbora. 

Sjednici su prisustvovali mr Branka Tanasijević, predsjednica Odbora, kao i članovi Odbora: dr 

Radosav Nišavić, doc. dr Branka Bošnjak, prof. dr Jelisava Kalezić, SrĎan Perić i Rešid Adrović.  

Članovi Odbora doc. dr Draginja Vuksanović, doc. dr SrĎa Popović, Saša Pešić, Andrija Popović 

i Milan Knežević bili su opravdano odsutni.  

Osim članova Odbora, sjednici je prisustvovala i Snežana KaluĎerović, predstavnica Centra za 

graĎansko obrazovanje.  

Predsjednica Odbora mr Branka Tanasijević konstatovala je da Odbor ima kvorum za rad i 

punovažno odlučivanje i otvorila 51. sjednicu Odbora za prosvjetu, nauku, kulturu i sport. 

 

 Za sjednicu je predložen i jednoglasno prihvaćen sljedeći  

 

DNEVNI   RED: 

 

- usvajanje zapisnika sa 49. i 50. sjednice Odbora; 

 

 Izvještaj o radu Odbora za prosvjetu, nauku, kulturu i sport za 2014. godinu; 

 

 Plan rada Odbora za prosvjetu, nauku, kulturu i sport za 2015. godinu.  

 

Odbor je jednoglasno usvojio zapisnik sa 49. i 50. sjednice Odbora.  

 

Tačka 1 i 2 - Izvještaj o radu Odbora za prosvjetu, nauku, kulturu i sport za 2014. godinu i 

          Plan rada Odbora za prosvjetu, nauku, kulturu i sport za 2015. godinu.  

 

 

Predsjednica Odbora mr Branka Tanasijević zahvalila je članovima Odbora na izuzetno velikom 

doprinosu kvalitetu rada Odbora, kao i na inicijativama koje su bile upućene Odboru na 

razmatranje i predložila da se tačke dnevnog reda razmatraju objedinjeno. Navela je da je Odbor 

razmatrao veliki broj akata, dijelom su to bili predlozi zakona, ali i drugih značajnih akata  iz 

djelokruga nadležnosti Odbora. Odbor za prosvjetu, nauku, kulturu i sport, kao zainteresovani 

Odbor razgovarao je na temu budžeta i mišljenje je upućeno nadležnom odboru. Ona je dodala 

da su sva pitanja koja su se mogla otvoriti na sjednicama Odbora, a koja se tiču predškolskog, 

osnovnog i srednjeg, višeg i visokog obrazovanja, kulture i nauke, bila otvorena kroz tematske 

sjednice, konsultativna i kontrolna saslušanja, pritom prateći dinamiku rada Vlade vezano za 

odreĎene izvještaje i pravna dokumenta koja su u nadležnosti Odbora. Predsjednica Odbora mr 

Tanasijević je istakla da je Odbor pratio izvještaje koje je Vlada upućivala Skupštini. TakoĎe, 

ona je naglasila da je stečena navika da sve što se tiče Odbora bude i razmatrano na sjednicama 



Odbora što ranije nije bila praksa. Predsjednica Odbora mr Tanasijević je navela da se praksa 

Odbora da dokumenta Vlade Crne Gore  analizira  na sjednicama Odbora pokazala izuzetno 

konstruktivnom i istakla da je to dobra praksa sa kojom treba nastaviti u 2015. godini. Navela je 

da je u protekloj godini razmatrano 14 izvještaja. Kada su u pitanju meĎunarodne aktivnosti, 

predsjednica Odbora je navela da je bilo planirano više nego što je realizovano. TakoĎe, 

realizovane su dvije veoma važne studijske posjete Finskoj i Kini, koje važe za paradigmu 

uspješnog obrazovnog sistema u Evropi i svijetu. Nerealizovane posjete Njemačkoj, Francuskoj i 

Estoniji biće obuhvaćene Planom rada Odbora za 2015.godinu. Predsjednica Odbora je pohvalila 

saradnju sa ostalim skupštinskim odborima i podsjetila da je Planom rada Odbora za ovu godinu 

predviĎeno intenziviranje takve saradnje i  najavila predstojeću tematsku sjednicu sa Odborom 

za rad, zdravstvo i socijalno staranje, koja se odnosi na zajednički projekat Vlade Crne Gore i 

UNICEF-a u vezi sa značajem ranog obrazovanja. Vezano za nevedenu temu Odbor je u prošloj 

godini prisustvovao  Konferenciji koja se bavila ranim obrazovanjem, a na kojoj je predsjednica 

Tanasijević imala i uvodno izlaganje. Predsjednica Odbora je za kraj konstatovala da je u 2014. 

godini realizovano više od predviĎenih aktivnosti i dala sugestiju članovima Odbora da objedine 

komentare na Izvještaj o radu Odbora za 2014. godinu i Plan rada Odbora za 2015. godinu.  

 

Poslanica doc. dr Branka Bošnjak je u početku svog izlaganja istakla da tek kad se sublimiraju 

aktivnosti i prenesu u vidu izvještaja stičemo pravi utisak koliko je bilo sjednica, koliko se toga 

uradilo i iskazala  saglasnost sa predsjednicom Odbora da je slijedom aktuelnih dešavanja bilo 

više aktivnosti od predviĎenih Planom, te da je uraĎen dobar posao u prethodnoj godini. 

Pretpostavljajući da je Plan rada Odbora za prosvjetu, nauku, kulturu i sport za 2015. godinu 

usklaĎen sa planom rada Vlade i donošenja zakona, poslanica doc. dr Bošnjak, najavila je 

mogućnost predlaganja zakona iz oblasti obrazovanja od strane njene partije. Poslanica doc. dr 

Bošnjak je iskazala zadovoljstvo što će Odbor i dalje razmatrati informacije o projektima, kao i 

činjenicom da Odbor sve veću pažnju posvećuje kulturi. Dala je sugestiju da se tema sporta više 

otvori za širu javnost jer u toj oblasti postoje problemi koje su skriveni. Poslanica doc. dr 

Bošnjak je za kraj izlaganja sugerisala da  prilikom odabira studijskih posjeta pažnju treba 

usredsrediti ne samo na obrazovanje, već i na kulturu i sport.  

 

Predsjednica Odbora mr Tanasijević se saglasila sa poslanicom doc. dr Bošnjak, naglašavajući da 

je planirana i tematska sjednica vezano za sport. Predsjednica Odbora je pozvala članove da daju 

sugestije za teme koje bi se mogle otvoriti na toj sjednici, uz napomenu da su teme navedene u 

Planu date okvirno, te da bi globalna tema mogla biti „Stanje sporta u Crnoj Gori“ a da se 

predlože podteme u okviru iste.  

 

Poslanica doc. dr Bošnjak je predložila da se na nekoj od sjednica razmatri pitanje bavljenja 

studenata sportom. TakoĎe je skrenula pažnju da bi se trebalo posvetiti pažnju izgradnji 

Umjetničke akademija na Cetinju, ukazavši na to da je Likovna akademija nakon požara u 

Ruskom poslanstvu smještena u više različitih zgrada. 

 

Predsjednica Odbora je pozdravila konkretan predlog poslanice doc. dr Bošnjak i navela da se ne 

mora održati samo jedna tematska sjednica vezano za sport, već se može održati više njih. Ona je 

navela da su tematske sjednice dobar model za oblasti sporta i kulture,  jer se nauka i 

obrazovanje mogu mnogo detaljnije analizirati kroz dokumenta i predloge zakona, te je shodno 

tome potrebno kroz tematske sjednice posvetiti se oblastima koje su manje zastupljenje u radu 



Odbora. Predsjednica Odbora je navela da graĎani prepoznaju Odbor kao mogućnost uključenja 

u sportska i druga dešavanja i navela konkretan primjer pozivnice za sve članove Odbora za 

utakmicu paraplegičara.  

 

Poslanica prof. dr Kalezić je dala tri predloga za iniciranje tematskih sjednica: 

1) Predložila je da se Odbor  na odreĎen način izjasni po pitanju plagiranja i nekim 

slučajevima falsifikovanja diploma, bez obzira na to koji je nivo diploma u pitanju. 

Predložila je da Odbor vezano za taj problem zatraži informaciju od Ministarstva 

prosvjete o slučajevima koji su poznati, slučajevima koji su ušli u sudsku proceduru i 

slučajevima koji i su i dalje aktuelni. Osim problema plagijata postoji problem uvoĎenja 

falsifikata, te bi bilo potrebno da Odbor zajedno sa Ministarstvom prosvjete preduzeme 

konkretne akcije.  

2) Poslanica prof. dr Kalezić je istakla problem nedostatka prostora za stvaranje sa kojim se 

suočavaju mladi slikari i vajari u Crnoj Gori. U cilju rješavanja ovog problema kazala je 

da bi trebalo razmisliti o modelima stimulisanja graĎevinskih firmi od strane države na 

način što bi ih oslobodila dijela poreza, a u cilju izgradnje prostora za namjenu ateljea. 

Predložila je da Odbor zatraži od Ministarstva kulture informaciju iz Registra članova 

udruženja likovnih i primijenjenih umjetnika koji su suočeni sa navedenim problemom, 

kako bi se stekla prava slika stanja.  

3) Poslanica prof. dr Kalezić je sugerisala održavanje sjednice na temu psihičkog i fizičkog 

razvoja djece, navodeći pozitivan primjer Njemačke u čijim se školama praktikuju 

odreĎeni programi, vježbe koncentracije, meditacije i čitav sistem duhovnih vježbi koji 

doprinose boljoj smirenosti, koncentraciji i boljoj komunikaciji sa okolinom i samim 

sobom. Istakla je da postoji sve veća izloženost djece drogi, kocki, da se djeca u 

odreĎenoj dobi nalaze u stanje dezorjentisanosti fizičkim i društvenim senzacijama.  

 

Predsjednica Odbora mr Branka Tanasijević je istakla da je otvaranje teme plagiranja u 

konkretnim slučajevima bilo predmet rasprave i na prethodnim sjednicama i navela da se 

analizom ovog problema Odbor može baviti u narednom periodu. Predložila je da Odbor  inicira 

kulturna dešavanja poput izložbi mladih talenata u Skupštini Crne Gore i predložila da se ta 

aktivnost evidentira u Plan rada Odbora za 2015. godinu. Osvrnula se na predlog poslanice prof. 

dr Kalezić navodeći veliki značaj ravnomjernog razvoja djece, te da je sa sociološkog stanovišta 

ova tema veoma interesantna. Upravo zbog disbalansa izmeĎu psihičkog i fizičkog razvoja neke 

odluke djeca donose  nepromišljeno i dolazi do mnogih problema u ponašanju, kao što su 

kockanje, narkomanija i drugi oblici patologije. Predsjednica Tanasijević je konstatovala da će 

nastojati da se sve predložene ideje na neki način realizuju, da će Odbor iskoristiti prisustvo 

predstavnika ministrastava na sjednicama da se pokrenu pojedina pitanja, kao i da će dati 

preporuku Skupštini za iniciranje kulturnih dešavanja. 

 

Poslanica doc. dr Branka Bošnjak je dodatno ukazala na još jedan problem kome Odbor treba da 

posveti pažnju na nekoj od sjednica, vezano za Pravilnik koji je donijelo Ministrastvo prosvjete  

za izdavanje licenci nastavnicima u školama. Pravilnik se odnosi na bodovanje odreĎenih 

aktivnosti da bi se dobila licenca, izmeĎu ostalog, veliki broj bodova nosi učešće na raznim 

semnarima. S obzirom da o učešću na seminarima odlučuje direktor škole, to može dovesti do  

neravnopravnosti odabira nastavnika za pohaĎanje seminara o trošku škole po više osnova. Ona 

je predložila da Odbor preduzme odreĎene aktivnosti, da se pozove odgovorno lice u cilju 



rješavanja ovog pitanja. TakoĎe,poslanica Bošnjak je istakla da i dalje postoje problemi kod 

pohaĎanja „Škole u prirodi“, odnosno da postoje škole u kojima na ovaj način počinje 

segregacija djece. Ona je istakla da se to ne smije dozvoliti i da se mora naći rješenje za ovaj 

problem.  

 

Predsjednica Odbora mr Tanasijević je kazala da i će i ova pitanja biti predmet pažnje u 

narednom periodu. Konstatovano je da se u Predlog plana rada Odbora doda aktivnost vezana za 

afirmaciju mladih umjetnika i organizovanje kulturnih dešavanja u Skupštini Crne Gore, dok će 

se  ostale teme inicirati uporedo sa ostalim aktivnostima Odbora. U tom kontekstu planiraće se 

tematske sjednice od kojih jedna može biti posvećena adolescenciji i neusklaĎenosti psihičkog i 

fizičkog razvoja, pri čemu  bi bilo korisno na sjednicu Odbora pozvati  ljekare, školske psihologe 

i slično. Vezano za sugestiju poslanice doc. dr Bošnjak, predsjednica Odbora je predložila  da se 

na jednoj tematskoj sjednici vezanoj za obrazovanje objedine teme usavršavanja nastavnika i 

pohaĎanja „Škole u prirodi“.  

 

Završnim izlaganjem predsjednica Tanasijević je iskazala zadovoljstvo  krajnje pozitivnom i 

konstruktivnom atmosferom i konstatovala opšti zaključak da je koherentan i odgovoran rad 

Odbora, u kome je svako od članova dao svoj doprinos, rezultirao da  Plan rada za 2014. godinu 

bude uspješno realizovan.  

 

Članovi Odbora su jednoglasno usvojili Izvještaj o radu Odbora za prosvjetu, nauku, kulturu i 

sport za 2014. godinu i Plan rada za 2015. godinu. 

 

Sjednica Odbora je završena u 10,45 h. 

 

Broj:00-63-11/15-3/2 
 

Za - SEKRETAR ODBORA                                                                   PREDSJEDNICA 

ODBORA 

   mr Mirjana Marković                                                                               mr Branka Tanasijević 

 

 

 

 

 

 

 

 


